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Eduskuntavaalit takana – edessä kuntavaalit 2017

Miika Hämynen

Piirin puheenjohtaja

Kevään 2015 eduskuntavaalit on käyty.
Piraattipuolue onnistui nostamaan
kannatustaan valtakunnan tasolla
reippaasti edellisistä
eduskuntavaaleista, mikä on hieno
asia. Se, mikä ei ole niin mukavaa, on
toki se, ettei puolue saanut
kansanedustajaa vielä tässä vaiheessa –
kova työ siis jatkuu.

Keski-Suomessa vaalitulos parani
jonkin verran edellisistä
eduskuntavaaleista. Jyväskylässä
saimme mukavan 1,4 % tuloksen, mikä
olisi hyvä toistaa kuntavaaleissa.
Vahvoja äänestysalueitamme olivat jo
tutuiksi muodostuneet Kuokkala
(4,3 %), Kortepohja (3,2 %) sekä
Kirkkopuisto, Harju, Puistotori ja
Keltinmäki (2,0–2,6 %).

Kampanjoimme näissä vaaleissa
puolue edellä, mikä näkyy siinä, että
moni ehdokas on saanut suurin
piirtein saman verran ääniä. Nyt kun
piraatteja on ollut mukana useammissa
vaaleissa ja puolue on sitä kautta
saanut näkyvyyttä, voidaan jatkossa
lisätä ehdokkaiden profiloitumista ja
henkilökohtaista markkinointia.

Medianäkyvyys oli näissä vaaleissa
kohtalaisen hyvää. Vaaligalleria on
yksi tärkeimmistä tempuista, mitä Yle
on demokratian edistämiseksi viime
aikoina tehnyt. Saimme myös sujuvasti
radioaikaa useammaltakin kanavalta.
Keskisuomalainen omalta osaltaan
sisällytti meidät lähes kaikkeen, mihin
tasapuolisesti meidät sai sisällytettyä.

Kampanjatoimijoita olisi kaivanut
jälleen kerran vähän enemmän. Nyt
valtaosa käytännön

Puolue (ja sitä kautta piiriyhdistykset)
tarvitsee lisärahoitusta, jolla saataisiin
vähintään yksi palkattu työntekijä ja
lisäksi toimitiloja, joita piiriyhdistykset
voisivat hyödyntää. Rahaa saadaan
suurelta osin lahjoituksina.

Aktiivien näkyvyyttä ja puolueen
toimintaa on saatava pidettyä yllä
etenkin vaalien välillä kaikissa
vaalipiireissä. Mielipidekirjoitukset,
kannanotot, näkyvien tapahtumien
järjestäminen ja jokaisen
henkilökohtainen kansalaisaktivismi
vievät vielä pitkälle.

Kuntavaaleihin 2017 on lähdettävä jo
nyt tavoitteena saada vähintään yksi
piraatti kaikkien yliopistokaupunkien
valtuustoihin.

Vaalivoiton avaimia:
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kampanjatoteutuksesta oli jälleen
ehdokkaiden vastuulla. Esimerkiksi osa
Keski-Suomen kunnista jäi ilman
piraattijulistetta ajanpuutteen takia.
Lisähaasteena oli autojen rajallinen
määrä.

Olemme nyt keräämässä
kannattajakortteja. Puoluerekisteristä
tipahtaminen on tosiasia, mutta olen
entistäkin vakuuttuneempi siitä, että
maamme tarvitsee liberaalia
tietoyhteiskuntapuoluetta myös
jatkossa. Kuntavaalit kevättalvella
2017 häämöttävät, ja piraattien
saaminen kunnanvaltuustoihin loisi
avoimuuden meininkiä useisiin
Suomen kuntiin. Lisäksi se on looginen
ponnahduslauta matkalla
eduskuntaan. Kannatuksemme riittää
siihen myös Jyväskylässä.

Piraattien äänestysprosentti äänestysalueittain Jyväskylässä.

Arto Lampila

Puoluesihteeri

Vaali-ilta oli piraateille sekä juhlan
aihe että pettymys. Toisaalta puolue
nappasi merkittävän äänisaaliin
kasvattaen kannatustaan jopa
kymmenellä tuhannella äänellä
(+ 66 %) ja oli jälleen ”suurin pienistä”
selkeällä marginaalilla perässä
tuleviin. Toisaalta paikkaa
eduskunnasta ei vielä
vaalimatemaattisista syistä irronnut.

Yhdestä vaalipiiristä kerättynä
piraattien saalilla saisi helposti paikan
(melkein kaksikin), mutta äänten
jakautuessa koko maahan joudutaan
Suomen ensimmäistä
piraattikansanedustajaa odottelemaan
vielä neljä vuotta. Esimerkiksi
Keskusta sai keskimäärin
kansanedustajan jokaista 12 700 ääntä
kohden, kokoomus 14 500 ääntä
kohden ja kristillisdemokraatit 21 000
ääntä kohden. Näihin peilattuna

piraattien äänimäärä, hieman yli
25 000, on oikeasti kova saavutus.

Tästä on hyvä jatkaa kohti kahden
vuoden päässä odottavia kuntavaaleja.
Sitä ennen puolue joutuu kuitenkin
keräämään 5000 kannattajakorttia.
Puolueelle joka keräsi vaaleissa 25 000
ääntä ja jolla on yli 4000 jäsentä ei
viiden tuhannen kortin kerääminen
ole mikään mahdoton haaste. Sen
sijaan keräyksen kautta on
mahdollisuus saada vauhdikas ja
näkyvä alku edessä olevalle kahden
vuoden matkalle kohti kuntavaaleja.

Jotta piraattien kasvu jatkuu ja
valtuustojen ovet aukeavat tarvitaan
kahden vuoden tiukka taival. Taival,
jonka aikana piraatit kirjoittavat
aktiivisesti, ottavat kantaa poliittiseen
keskusteluun yleisönosastoilla,
tapahtumissa ja lausuntokierroksilla
sekä ennen kaikkea kohtaavat,
kuuntelevat ja keskustelevat tuhansien
ja taas tuhansien ihmisten kanssa.

Tässä riittää tekemistä meille kaikille.

Kannattajakorttikeräys antaa
konkreettisen ja helpon tavan uusille
jäsenille aloittaa aktivoituminen
piraattitoiminnassa. Helpoimmillaan
voi kerätä kortin itseltään ja vaikkapa
perheenjäseniltään ja kavereiltaan –
tai sitten voi lähteä muiden
paikallisten aktiivien kanssa
kiertämään oman alueensa
kesätapahtumia.

Älä siis jää someen valittamaan
”väärien puolueiden” vaalimenestystä,
vaan tartu toimeen liberaalimman
tulevaisuuden puolesta. Lähde minun
ja satojen muiden aktiivien ja
tuhansien puolueen jäsenten kanssa
matkalle kohti Suomen piraattien
ensimmäisiä kunnan- ja
kaupunginvaltuustopaikkoja.

Kannattajakortin voit täyttää
osoitteessa allekirjoita.fi.

Lähde kanssamme matkalle



Hankekiima
pesiytynyt Suomeen

Eetu Rantakangas

Paikallisaktiivi

Loistavaa työtä tehneelle Jyväskylän
Protomolle ei enää löydy rahoitusta.
Sen sijaan löytyy useampi kuin yksi
EU-hanke, jotka tarjoavat vähän
vastaavia juttuja: paljon kehnompina ja
vain hankerahoituksen keston ajan.

Jyväskylän yliopisto on liittynyt uuteen
kehityshankkeeseen, jossa on tarkoitus
luoda uusi opintojärjestelmä usealle
yliopistolle. Yliopiston omaan
järjestelmään, Korppiin sen sijaan on
resursoitu viimeinen vuosikymmen
vain pakollinen minimi, eikä sen
jatkokehitykseen ole ollut rahaa. Nyt
sitä löytyi kuitenkin kokonaan uuden
järjestelmän kehittämiseen. Onhan
kyseessä hanke.

Projektiammattilaiset joutuvat
tehtailemaan hankehakemuksia - ei
yleisen tarpeen, vaan oman
toimeentulonsa vuoksi. Kaikennäköisiä
hankehimmeleitä löytyy niin ELY-
keskuksista, korkeakouluista kuin
muualtakin yhteiskunnasta.

Jyväskylään ja varmasti koko
Suomeenkin on pesiytynyt
kummallinen hankekiima, jossa löytyy
rahaa lyhytnäköiseen puuhasteluun.
Sen sijaan jatkuva ja riittävä
resursointi toimivaksi havaittuihin
järjestelmiin, toimintamalleihin ja
rakenteisiin on jäissä. Tarvitsemme
rahoitusta toimivien ratkaisujen
pitkäjänteiseen ylläpitoon. Emme
uusien tähdenlentojen kehittelyyn ja
siitä loputtoman
raportointipaperipitkon tuottamiseen.

Arto Lampila

Miika Hämynen

Piraatit ovat saaneet jo paljon aikaan
aktiivisuudella, verkostoitumisella ja
hyvällä pohjatyöllä. Valitettava
tosiasia on että demokraattisessa
vaikuttamisessa riittävät resurssit ovat
välttämättömyys – siksi myös
puoluetukiuudistus on äärimmäisen
tärkeä kysymys. Puoluetuen
uudistamiseksi tarjolla on kaksi
vaihtoehtoa. Ehdotuksensa on jättänyt
sekä oikeusministeriön työryhmä että
piraattipuolue.

On hienoa että oikeusministeriössä
tiedostetaan tarve tehdä jotain
poliittista kenttää vääristävälle
puoluetuen jakotavalle. Valitettavasti
ministeriön ehdotus, jossa tukea
jaettaisiin kaikille yli kahden
prosentin kannatuksen
eduskuntavaaleissa saaneille
puolueille, ei muuttaisi käytännössä
yhtään mitään. Eduskunnan
ulkopuoliset puolueet eivät saa yli
kahden prosentin valtakunnallista
kannatusta yhdestä todella
merkittävästä syystä: ne muuttuvat

eduskuntapuolueiksi ennen rajapyykin
saavuttamista.

Piraattipuolueen näissä vaaleissa
saavuttama 0,845 % on paras
eduskunnan ulkopuolelle jääneen
ryhmän tulos 2000-luvun aikana.
Oikeusministeriön muutosehdotus ei
vaikuta nykytilaan millään tavoin, ellei
jotain todella hämmentävää tapahdu.

Sen sijaan viime eduskunnan
loppumetreillä lähetekeskustelussa
ollut aloite reilummasta puoluetuesta
esittelee mallin, joka oikeasti
vaikuttaisi puolueiden rahoitukseen ja
parantaisi myös eduskunnan
ulkopuolisten puolueiden asemaa.
Aloitteessa tuki ulotettaisiin kaikkiin
puolueisiin, jotka ovat saaneet yli 5000
ääntä eduskuntavaaleissa. Tämä lisäisi
puolueiden välistä yhdenvertaisuutta
aivan toisin kuin oikeusministeriön
esitys. Aloitteen kannattajista
seitsemän valittiin uuteen
eduskuntaan. Nyt siis vain uudet
kansanedustajat hommiin ja reilumpaa
puoluetukea edistämään.

reilumpi.puoluetuki.fi

Puoluetukiuudistus tulee -
mutta millainen?

Ekologinen puolue vihreät 0,28 % (vaaliliitto)
Liberaalit 0,78 % (vaaliliitto, paluu eduskuntaan)
Perussuomalaiset 0,99 %
Remonttiryhmä 1,06 %
Vihreä liitto 1,47 % (suoraan 2 paikkaa)

Eduskuntaan on noustu mm. seuraavin kannatusluvuin:
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Mitkä ihmeen piraatit?

Piraattipuolue

Piraattipuolue on Suomen ainoa
tietoyhteiskuntapuolue. Politiikkamme
lähtökohtana ovat yksilönvapaus ja
yhdenvertaisuus.

Puolustamme sananvapautta,
yksityisyyden suojaa,
viestintäsalaisuutta ja oikeusturvan
toteutumista. Edistämme tiedon
vapaata liikkuvuutta ja vaadimme
laajempaa avoimuutta
viranomaistoimintaan. Kannatamme
perustuloa ja haluamme vähentää
byrokratiaa ja viranomaiskontrollia.

piraattipuolue.fi

Keski-Suomen Piraatit

Tätä lehteä julkaisee paikallinen
piiriyhdistys. Edesautamme puolueen
tavoitteita Keski-Suomen vaalipiirissä.

Kokoonnumme pääsääntöisesti joka
keskiviikko tapaamisiin Jyväskylässä.
Pyrimme järjestämään toimintaa myös
muualla Keski-Suomessa ja lisäämään
puolueen näkyvyyttä alueen
tapahtumissa.

facebook.com/kspiraatit

keski-suomi.piraattipuolue.fi

Piraattinuoret

Piraattinuoret on piraattipuolueen
nuorisojärjestö, joka on tarkoitettu
kaikille alle 30-vuotiaille
piraattipuolueen toiminnasta
kiinnostuneille. Poliittisen
kansalaistoiminnan lisäksi tapaamme
liikunnan, kulttuurin ja hauskanpidon
merkeissä.

pinu.fi

Tule mukaan!

Seuraa kalenteria ja liity puolueeseen
tai sen jäsenjärjestöihin:

piraattipuolue.fi/kalenteri

olepiraatti.fi




